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Seniorrådet 
   

 
Referat fra mødet 
Den 3. juni 2024 kl. 09.00, Rådhuset, lokale F6   
 
MØDEDELTAGERE  
Lissi Gyldendahl 
Peter Møller 
Jørgen Hansen 
Torben Bagh 
Vicki Hansen 
Lis Olsen 
Søren Holmgaard 
Anne-Mette Olsen 
Johan Gaunitz 
 
Fraværende: Vicki Hansen 
 
Referent: Gitte Broberg Christiansen 
 
 

Formand 
Næstformand 
Kasserer 
Sekretær 

 
 Referat 
Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden og referat fra den 29.  april 2024 

Sagsfremstilling 
Indstilling: 
Dagsorden og referat godkendes. 
Beslutning/referat: 
Dagsordenen og referat godkendes. 
 

Sag nr. 2  Orientering fra kommunen  
Indstilling: 
Beslutning/referat: 
Det var planlagt, at administrationen skulle have fremlagt en pjece vedr. 
indflytning i plejebolig på Seniorrådets møde d.d. 
Fremlæggelsen for hele Seniorrådet udskydes til efter, at Lissi Gyldendahl, 
Peter Møller og Vicki Hansen har afholdt et møde med administrationen og 
givet deres input til pjecen. 
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Sag nr. 3  Orientering v/ formanden 

1. KL og Finansministeren indgik den 31. maj en aftale om 
kommunernes økonomi for 2025. 

 
2. Henvendelse fra Hornsherred lokalavis 

 
3. Opfølgning på spørgsmål om seniorrådets Facebook side, 

Hvem vil evt. være administrator? Hvem kan lave siden? 
 
Sagsfremstilling 

1. KL og Finansministeren indgik den 31. maj en aftale om 
kommunernes økonomi for 2025. 

Hovedelementer: 
• Løft af den kommunale serviceramme i 2025 på 3,4 mia. kr., der 

styrker velfærden og dækker den demografiske udvikling. 
• Forhøjelse af særtilskudspuljen til særligt vanskeligt stillede 

kommuner i 2025 til i alt 800 mio. kr. 
• Lånepulje til anlægsinvesteringer i særligt vanskeligt stillede 

kommuner på 200 mio. kr. 
• Ramme til nedsættelser af indkomstskatten i kommunerne med 

tilskud i 2025 på op til 200 mio.kr. 
• Reduktion af kommunernes administrationsudgifter på 242 mio. kr. i 

2025 til løn og arbejdsvilkår i den offentlige velfærd 
• Mere end 100 regel- og forenklingstiltag, som ventes at frigøre et 

trecifret millionbeløb i kommunerne. 
Samlet ramme til investeringer på 20,3 mia. kr., herunder til øget 
botilbudskapacitet 
 

2. Henvendelse fra Hornsherred lokalavis 
I uge 33 og 34 har Hornsherred lokalavis særligt fokus på Seniorlivet 
Der er annoncerne også til særligt gode priser og måske I har noget at byde 
ind med her. 
Tag endelig fat i mig i uge 31 med svar på det, eller før. Jeg har dog ferie 
28,29,30. 
Jeanette Hornsherred lokalavis 
://Bilag vedlagt 
 

3. Opfølgning på spørgsmål om seniorrådets Facebook side, 
Hvem vil evt. være administrator? Hvem kan lave siden? 

 
Indstilling: 
 
Beslutning/Referat: 
1. 
Seniorrådet drøftede den indgåede aftale mellem KL og Finansministeriet. 
 
2. 
Seniorrådet er blevet kontaktet af Hornsherred lokalavis. Avisen har særligt 
fokus på Seniorlivet i uge 33 og 34, og vil derfor give Seniorrådet mulighed 



 

 

3/8 

 Referat 
for at annoncere i avisen til en fordelagtig pris. 
 
Seniorrådet besluttede, at de gerne vil købe en annonce i avisen, på 
betingelse af, at avisen også laver en artikel/et interview med Seniorrådets 
formand.  
Lissi, Peter og Søren taler sammen om artiklen/interviewets indhold. 
 
3. 
Det aftales, at Torben Bagh overtager administratorrollen for Seniorrådets 
Facebookside. 
 
Der skal laves en opsætning på Facebooksiden, der betyder, at 
administratoren skal godkende de opslag/kommentarer som borgerne skriver 
på siden. Dette for at sikre, at der er en ordentlig tone på siden. 
 
Administratorens godkendelse, skal dog ikke forsinke opslagene væsentligt.  
Hvis Torben er i tvivl om nogle af opslagene kan godkendes, kontaktes de 
øvrige medlemmer af Seniorrådet. 
 
Sag nr. 3.1. Tilbagemelding om Dialogmødet/tilbud om at der 
deltager en fra administrationen på vores møder  
Sagsfremstilling 
På Dialogmødet den 2. maj 2024, med formand og næstformand (meldte 
afbud) fra Omsorg og ældre udvalget blev vi tilbudt at der kunne deltage en 
fra administrationen på vores Seniorrådsmøder. 
Spørgsmålet om agtindsigt vil blive undersøgt nærmere om udvalget vil vende 
tilbage med svar. 
Seniorrådet fremlagde vores specielle ønsker til det kommende budget. 
Indstilling: 
Drøftes 
 
Beslutning/Referat.: 
Seniorrådet evaluerede dialogmødet med Omsorg og ældre.  
Det blev besluttet, at før næste dialogmøde, vil Seniorrådet mødes for at 
forberede og lægge en strategi for deres synspunkter og fremlæggelse på 
dialogmødet. 
 
Seniorrådet drøftede, om dialogmøderne fremadrettet burde indeholde nogle 
temadrøftelser. 
 
Seniorrådet afventer svar fra direktør Mie Andreasens vedr. rådets spørgsmål 
omhandlende aktindsigt.  
 
Lissi tager kontakt til leder af Staben, Søren Kvistgaard for aftale, om 
administrationen kan deltage 10 – 15 minutter på rådets fremtidige ordinære 
møder. Administrationen skal give information om hvad der ”rør sig” i 
administrationen på ældreområdet, og give svar på de spørgsmål, som 
Seniorrådet måtte have. 
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Sag nr. 3.2 Tilbagemelding fra Danske Ældreråds 
repræsentantskabsmøde  
 
Sagsfremstilling 
Kirsten Nissen blev valgt til Næstformand med 2/3 dele af stemmerne. 
Der var mange gode oplæg og inspiration til, hvordan man kan implementere 
den kommende ældrelov. 
VIVES repræsentant fremlagde de største 4 udfordringer i det nuværende 
system. 

- Den demografiske udvikling ændrer grundlæggende på 
forudsætningerne for at udvikle sundhedsvæsenet de kommende år 

- Ændringer i sygdomsbilledet stiller nye krav til sundhedsvæsenets 
opgaveløsning 

- Der mangler samlet ansvar for sammenhæng i de patientforløb, der 
går på tværs af sygehus, kommune og almen praksis 

- Ubalance mellem det nære og det specialiserede sundhedsvæsen 
- Skæv fordeling af sundhedstilbud- behovet og adgangen til 

sundhedsvæsenet varierer på tværs af landet 
- Stigende opgavekompleksitet i det nære sundhedsvæsen 
- Flere patienter med kontakt til alle tre sektorer 
- Ubalance mellem det specialiserede og det nære sundhedsvæsen- 

øget efterspørgsel på det nære sundhedstilbud 
- Almen praksis har ikke udviklet sig i samme takst som sygehuse 

 
Indstilling: 
Beslutning/Referat: 
Lissi Gyldendahl orienterede om hendes deltagelse i Danske Ældreråds 
repræsentantskabsmøde. 
 
 
Sag nr. 3.3 Hvem deltager i Snake City Jazzfestival den 24. august? 
Sagsfremstilling 
Indstilling: 
Beslutning/referat: 
Jørgen, Torben, Søren deltager.  
Lissi deltager til kl. 12 og Lis deltager fra kl. 12. 
 

Sag nr. 4   Økonomi v/ Kassereren Jørgen Hansen 
Sagsfremstilling 
Beslutning/referat: 
Jørgen udarbejder og fremviser en halvårsstatus af regnskabet på næste 
møde. 
 

Sag nr. 5  Sager til høring 
Sagsfremstilling 
Omsorg og ældre udvalget 
Social og Sundhedsudvalget 
 
Indstilling: 
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Beslutning/referat: 
Høringssvarene blev drøftet og godkendt. 
 

Sag nr. 6  Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidste møde 
Sagsfremstilling 
Tilbagemelding fra Pedershave/Peter 
Tilbagemelding fra Solgården/Jørgen 
Tilbagemelding fr Tolleruphøj/Anne-Mette 
Tilbagemelding fra De Tre Ege/Lis 
Tilbagemelding fra Nordhøj/Søren 
Tilbagemelding fra Attendo/Vicki 
DAB Lissi 
 
Andre møder: 
6-7 maj: Danske Ældreråds repræsentantskabsmøde: Lissi 
2- maj:  Dialogmøde: Lissi, Vicki, Lis, Anne-Mette, Torben 
14. maj: Nordgruppen. Lissi og Peter 
28. maj: DAB Lissi 
 
Indstilling: 
Beslutning/referat: 
Tilbagemelding fra Pedershave / v Peter Møller 
Peter har deltaget i Beboer- pårørenderådsmøde i midten af maj. Der skulle 
vælges ny næstformand i rådet, men ingen ønskede at stille op. Derudover 
handlede mødet om: 

• Pedershave har haft unge fra 8. klasse i en praktik, som kaldes ”kloge 
hænder”. Praktikken varede en uge, og skal give de unge mennesker 
indsigt i omsorgsarbejdet, og give dem lyst til at uddanne sig inde for 
området. Praktikken havde været en succes, og flere unge 
tilkendegav, at de kunne være interesseret. 

• Pedershave er begyndt at afholde hjemmebesøg hos de borgere der 
er visiteret til en plejebolig på Pedershave. 

• Beboer-pårørenderådet er i gang med at planlægge aktiviteter for de 
midler, der er afsat til dette. 

 
Peter oplyser, at det var et godt møde og det virker til, at der er god 
stemning på Pedershave. 
 
Tilbagemelding fra Solgården / v Jørgen Hansen 
Jørgen er fortsat ikke blevet indkaldt til hverken husmøde eller beboer- 
pårørenderådsmøde på Solgården. Jørgen kontakter lederen af Solgården. 
 
Tilbagemelding fra Tolleruphøj / v Anne-Mette Olsen 
Anne-Mette skal deltage i husmøder på Tolleruphøj i næste uge.  
Anne-Mette modtager ikke referater møderne, men vil efterspørge dem. 
 
Tilbagemelding fra De Tre Ege / v Lis Olsen 
Lis har deltaget i husmøder på begge afdelinger på De Tre Ege, og det har 
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været en positiv oplevelse. 
Der er endnu ikke oprettet Beboer- pårørenderåd på centret. Lis har spurgt, 
om hun må deltage i disse møder, men har fået afslag, på dette. 
Lis vil endnu engang tage kontakt, og forklare intentionen med Seniorrådets  
deltagelse i beboer-pårørenderådsmøderne. 
 
Lis synes, at der mangler en oversigt over omsorgscentret ved indgangen. 
Det er svært at vide, hvor de forskellige afdelinger ligger, når ikke man er 
kendt. 
 
Tilbagemelding fra Nordhøj / v Søren Holmgaard 
Søren synes ligeledes, at der mangler en oversigt over placeringen af 
Nordhøj´ afdelinger ved indgangen. 
 
Søren er ikke indkaldt til fremtidige hus-møder eller beboer-
pårørenderådsmøder på Nordhøj. Søren har rykket for datoer, men har 
opgivet at få nogle tilbagemeldinger. 
 
Tilbagemelding fra Attendo / v Vicki Hansen 
Intet at bemærke, Vicki deltog ikke i mødet. 
 
Andre møder 
14. maj – møde i Nordgruppen 
Lissi og Peter orienterede om mødet i Nordgruppen den 14. maj, som blandt 
andet omhandlede byggeriet af Sundhedshuset i Helsingør. 
 
28. maj DAB 
Lissi orienterede om sit møde i DAB. 
 
Mad til hver dag 
Anne-Mette og Johan har deltaget i smagspanelet. Anne-Mette udsender 
datoen for, hvornår der holdes åbent hus. 
 
Transportens årsdag den 16. maj 
Johan har deltaget i Transportens års-dag i lufthaven. Johans intention var på 
dagen, at spørge ind til transport for ældre, men fik ikke transportministeren 
eller formanden for Transportudvalget i tale, så han har i stedet sendt sine 
spørgsmål skriftligt. Johan har endnu ikke modtaget noget svar, men vil følge 
op. 
 

Sag nr. 7  Orientering fra fagudvalg 
Sagsfremstilling 
Plan og teknik v/Søren Holmgaard  
Klima, natur og energi v/Anne Mette Olsen 
Børn, familie og forebyggelse v/Vicki Hansen 
Job, erhverv og kultur v/Lis Olsen 
Unge, fritid og idræt v/ Torben Bagh 
Økonomiudvalg og Byråd v/Lissi og Peter 
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Indstilling: 
Beslutning/referat: 
Plan og teknik v/Søren Holmgaard  

• Sagsbehandlingstiden for byggesager i Frederikssund kommune er nu 
faldet til 7 mdr. i stedet for tidligere 14 mdr. for private. Fristen for 
erhverv er nu 6 mdr. i stedet for 9 mdr. 

• Kommunen har sagt nej til, at der kan opføres 90 lejligheder i 
bymidten, fordi det kræver at Lærkevej skal forlænges. 

• Rema 1000 har fået afslag til at åbne butik på Heimdalsvej. 
 
Klima, natur og energi v/Anne Mette Olsen 

• Anne Mette Olsen orienterede om borgermøde vedr. kystsikring 
mellem Hundested/Rørvig, hvor der var god debat.  

 
Unge, fritid og idræt v/Torben 

• Kultur og Havnebadet blev indviet de den 2. juni. Flot byggeri, men 
der kunne godt have været nogle rutchebaner for børnene. 

 
Økonomiudvalg og Byråd v/Lissi og Peter 

• Der er ved seneste budgetopfølgning ikke underskud i kommunens 
samlede budget. 

 
 

Sag nr. 8  Tilbagemelding fra arbejds- og Ad-hoc grupper 
Sagsfremstilling: 
Indstilling 
Beslutning/referat: 
Der har været flere positive tilkendegivelser på temadagen, omhandlende 
Digitalsvindel, som Seniorrådet afholdte den 8. maj. 
 
Nye emner til næst års temadag er velkomne. Temadagen kunne evt. 
omhandle næste års Seniorrådsvalg eller brandsikkerhed. 
 

Sag nr. 9  Input til Nyheder, hjemmeside, Facebook og presse 
Sagsfremstilling 
 
Indstilling: 
Beslutning/referat: 
Intet at bemærke. Punktet er behandlet under pkt. 3. 
 

Sag nr. 10  Kommende møder 
28. maj:      Repræsentantskabsmøde DAB 
16. august: Faglig Seniorer: Møde for Ældre og Seniorråd 
 
Nordgruppen:  

• 10. september  
• november  

Regionsældrerådet:  
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• 9. september  
• 11. november (vi har Seniorrådsmøde)  

Dialogmøder med Omsorg og ældre m.fl. i 2024  
• 9. september:  Dialogmøde om Budget 2025 med Omsorg og ældre, 

Social og sundhed, Seniorrådet, Handicaprådet og bruger- 
/pårørenderåd.  

• 5. december: Fælles dialogmøde og julefrokost med Omsorg 
 
Beslutning/referat: 

• Lissi og Anne-Mette deltager i Faglige Seniorer den 16. august. 
• Lissi og Peter deltager i møderne i Nordgruppen den 10. september 

og 12. november. 
• Lissi og Peter deltager Regionsældrerådet den 9. og 11. november. 
• Dialogmødet den 9. september deltager alle, på nær Torben. 
• Dialogmødet den 5. december inc. julefrokost. Rådet deltager, hvis 

form og indhold giver mere mening, end sidste år. 
 
 

Sag nr. 11  Eventuelt 
Sagsfremstilling 
Indstilling: 
Beslutning/referat: 
Søren så på fransk tv, et program om den danske ældrepleje, og Bente fra 
Ældresagen medvirkede i programmet. 
 
Johan orienterer om en gratis alarm-app, der kan bruges ved overfald. 
 
Lissi oplyste, at den 19. juni afholdes møde om den nye ældrelov i El-værket. 
Mødet afholdes i tidsrummet 14.30 – 16.30 og udover formand og 
næstformand for Ældre og omsorg, deltager Rasmus Stoklund (MF) også. 
 

Sag nr. 12  Næste møde den 12. august.  
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